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BR.0012.8.4.2024 

Protokół Nr 4/2024 

z posiedzenia Komisji Realizacji Polityki Senioralnej, 

Rodziny i Samorządów Wiejskich 

Rady Gminy w Chojnicach 

z dnia 5 grudnia 2024 roku 
w godzinach od 12:00 do 15:00 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

Obrady Komisji Realizacji Polityki Senioralnej, Rodziny i Samorządów Wiejskich otworzyła, 

a następnie prowadziła Radna Pani Ludwika Pokojska (Przewodnicząca Komisji). 

Prowadząca przywitała członków Komisji oraz pozostałe osoby uczestniczące w posiedzeniu. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie ww. Komisji zgodnie z załączoną listą obecności. 

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.) 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Beata Kołak - Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

2. Agnieszka Theil – Radca Prawny w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej 

3. Jakub Frankenstein – Kierownik Działu Pomocy Społecznej w GOPS 

4. 2 mieszkańców Gminy Chojnice 

Przewodnicząca Radna Pani Ludwika Pokojska serdecznie powitała przybyłych gości, 

członków komisji, a także podziękowała im za przybycie. 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Radna Pani Ludwika Pokojska zaproponowała następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

4. Spotkanie z Radcą Prawnym. 
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5. Spotkanie z Dyrektorem GOPS w Chojnicach. 

6. Opracowanie sprawozdania z pracy komisji za 2024 rok. 

7. Przyjęcie planu pracy komisji na 2025 rok. 

8. Sprawy bieżące. 

9. Zakończenie obrad. 

Radni nie wnosili uwag do zaproponowanego porządku obrad.  

Ad. 3. Przyjęcie protokołu nr 3/2024 z dn. 17.09.2024 r. 

Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji został przyjęty 

– jednogłośnie – 4 głosami „za”  

Ad. 4. Spotkanie z Radcą Prawnym. 

Agnieszka Theil Radca Prawny w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej poruszyła 

następujące tematy: 

1) zastrzeżenia numeru PESEL – elektronicznie lub w Urzędzie Gminy, 

2) omówiła i rozdała ulotkę o darmowych poradach prawnych (ulotka stanowi załącznik 

nr 2 do niniejszego protokołu) 

3) zwróciła uwagę na niebezpieczeństwa, które mogą spotkać każdego z nas na różnego 

rodzaju pokazach – należy uważać na podpisywanie umów. Można odstąpić od 

podpisanej umowy w ciągu 14 dni 

4) Rzecznik Praw Konsumenta w Starostwie Powiatowym w Chojnicach Pani Joanna 

Gierszewska udziela porad prawnych, pomaga w napisaniu pisma reklamacyjnego lub 

procesowego, 

5) uważać na próby oszustw na wnuczka, policjanta – próby zgłaszać na komendę  

lub dzielnicowym, 

6) częste są włamania na Messenger, zhakowane są konta, z których wysyłane są 

wiadomości z prośbą o wysyłkę pieniędzy – należy na takie rzeczy uważać, 

7) próby oszustw opierają się na socjotechnice. 

Jakub Frankenstein Kierownik Działu Pomocy Społecznej w GOPS – jeśli chodzi  

o dzielnicowych, to mamy 3 dzielnicowych i Kierownika Rewiru. Obecnie Kierownikiem 

Rewiru i Kierownikiem Dzielnicowych jest Pan Waldemar Goliński, Pan Bartosz Stanke jest 
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Dzielnicowym w Sołectwie Chojniczki, Funka, Topole, Charzykowy, Kopernica, Swornegacie, 

Konarzyny, Ciecholewy, Żychce, Zielona Huta; Pan Krzysztof Olczak jest Dzielnicowym  

w Sołectwie Nieżychowice, Doręgowice, Chojnaty, Moszczenica, Angowice, Lichnowy, 

Granowo, Ostrowite, Nowe Ostrowite, Ogorzeliny; Pan Karol Partyka jest Dzielnicowym  

w Sołectwie Kłodawa, Zbeniny, Czartołomie, Krojanty, Kruszka, Lotyń, Nowa Cerkiew, 

Pawłowo, Gockowice, Silno, Klosnowo.  

Radna Pani Iwona Orłowska – uważam, że na jednego człowieka przypada dość duży rewir.  

Jakub Frankenstein Kierownik Działu Pomocy Społecznej w GOPS – Pan Bartosz Stanke ma 

też część ulic z miasta Chojnic. W sytuacji, jak Dzielnicowy jest na urlopie należy kontaktować 

się z Kierownikiem Rewiru. Na stronie internetowej Komendy w Chojnicach są zdjęcia 

dzielnicowych, numery telefonów oraz adresy mailowe. Na co dzień współpracujemy  

z naszymi dzielnicowymi w grupach diagnostyczno-pomocowych, które są powoływane przez 

Zespół Interdyscyplinarny ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Chojnice. 

Jestem Przewodniczącym tego Zespołu. Skład naszego Zespołu jest 8-osobowy: 3 osoby  

z GOPS, przedstawiciel oświaty – Pani Natalia Cupa, przedstawiciel służby zdrowia -  

Pani Zdzisława Kiedrowska, przedstawiciel Sądu Rejonowego w Chojnicach - Pan Marek 

Baczyński, przedstawiciel Komisji Alkoholowej - Pan Adam Modrzejewski, przedstawiciel KPP 

w Chojnicach - Pan Karol Partyka. Działamy odnośnie przeciwdziałania przemocy domowej w 

Gminie Chojnice. Jeżeli wpłynie do nas Niebieska Karta w związku  

z wystąpieniem przemocy powołujemy grupy diagnostyczno-pomocowe. Grupy na samym 

wstępie składają się z dwóch osób: jest to przedstawiciel policji i przedstawiciel GOPS, czyli 

pracownik socjalny z danego rejonu, w którym osoba doświadczająca przemocy zamieszkuje. 

Prowadzimy różnorodne działania poprzez wsparcie psychologiczne, wsparcie prawne, 

wsparcie socjalne, medyczne, wszelaką różnorodną pomoc. Promujemy przeciwdziałanie 

przemocy domowej, między innymi poprzez organizację konkursu plastycznego. Dzieci 

uczęszczające do świetlic, do GOK przygotowały plakaty – trzy najładniejsze prace zostały 

nagrodzone z nich powstały ulotki. Zostawię te ulotki celem rozdysponowania. Na odwrocie 

ulotek wymienione są instytucje, do których można zwrócić się o pomoc, jest wymieniony 

GOPS, Punkt Konsultacyjny, Ośrodek Profilaktyki Rodzinnej, KPP Policji, Poradnia 

Psychologiczno-Pedagogiczna, Przychodnia Wiejska, Sąd Rejonowy – są podane dane 

kontaktowe do tych instytucji. Warto też wspomnieć, że trwa obecnie Kampania „Białej 

Wstążki”.  
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Kampania „Biała wstążka” to największa na świecie kampania mająca na celu zatrzymanie 

przemocy wobec kobiet. Jest ona prowadzona w ponad 60 krajach. Kampania została 

stworzona przez mężczyzn i jest przede wszystkim do nich skierowana. Kampania „Białej 

wstążki” rozpoczyna się dnia 25 listopada, który jest Międzynarodowym Dniem Przeciwko 

Przemocy Wobec Kobiet, a kończy się 10 grudnia, którego przypada Międzynarodowy Dzień 

Praw Człowieka. Biała wstążka jest symbolem przerwania milczenia dotyczącego przemocy 

wobec kobiet. Noszenie jej jest swoistą manifestacją, że nie akceptuję się przemocy, ani nie 

jest się wobec niej obojętnym.   

Akcja jest wynikiem wydarzenia z 6 grudnia 1989 roku, kiedy w Montrealu mężczyzna 

zamordował na politechnice 14 kobiet a 13 ranił, twierdząc, że sam nie skończył studiów 

technicznych, ponieważ to dziewczyny zabrały mu miejsce na uczelni. Dwa lata później,  

w 1991 roku, kanadyjscy mężczyźni postanowili, że włączą się w akcję walki z przemocą 

wobec kobiet; jako symbol tej akcji wybrali białą wstążkę, znak niewinności, mówiący o tym, 

że „my, mężczyźni, sami nie będziemy sprawcami przemocy i będziemy przeciwstawiać się 

wszelkim formom przemocy: fizycznej, psychicznej i seksualnej stosowanej wobec kobiet”.  

W przeciągu zaledwie sześciu tygodni 100 000 mężczyzn w Kanadzie założyło białą wstążkę, 

podczas gdy wielu innych podjęło debatę na temat przemocy wobec kobiet. 

Agnieszka Theil Radca Prawny w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej – przypominam, że 

zmianie uległa lokalizacja GOPS obecnie mieści się na ul. Drzymały 20A, w byłej siedzibie 

GZGK. Chciałabym też ostrzec przed chwilówkami, które są nieopłacalne. Należy dokładnie 

zapoznać się z umową i ją zweryfikować, czy faktycznie jest korzystna.  

/dyskusja na temat pożyczek i kredytów/ 

Agnieszka Theil Radca Prawny w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej – z mojej strony to 

wszystko dziękuję. Jeżeli ktoś ma jakieś pytania to zapraszam do kontaktu dzisiaj, albo  

w siedzibie GOPS. 

Ad. 5. Spotkanie z Dyrektorem GOPS w Chojnicach. 

Beata Kołak Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – otrzymaliśmy 3 miliony na 

działania związane z rozwijaniem usług społecznych, które mają dotyczyć stworzenia 

Punktów Dziennej Opieki. Co do rekrutacji uczestników, to będziemy informować na bieżąco, 

ramy są zapisane w projekcie. Generalnie chcemy, żeby seniorzy mogli się spotykać w takich 

punktach. W ramach projektu pozyskaliśmy środki na samochód, który będzie dowoził 
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seniorów. W projekcie są przewidziane również porady prawnika, porady psychologa 

pedagoga. Są zaplanowane działania, które realizujemy cały czas w ramach działania 

ośrodka, czyli asystent osobisty osoby niepełnosprawnej, teleopieka, czyli tzw. opaski 

bezpieczeństwa (które monitorują funkcje życiowe, ale też wzywają pomoc, jeśli coś się 

dzieje poprzez naduszenie ekranu, albo poprzez wykrycie upadku), opieka wytchnieniowa 

(czyli pomoc osobom opiekującym się ciężko chorymi członkami rodziny wspólnie 

zamieszkałymi, pomoc jest nieodpłatna, w postaci osoby, która zastępuję opiekuna przez 

pewien czas, przez parę godzin). Na przyszły rok mamy pozyskane 1 600 000,00 zł na 

asystenta osobistego. Jest to wsparcie, które cieszy się coraz większym zainteresowaniem.  

W ubiegłym roku było to ok. 40 osób, w tym roku ok. 80 osób. Liczymy, że w przyszłym roku 

obejmiemy wsparciem też ok. 80 osób, jednak może się zdarzyć, że zainteresowanie będzie 

większe. Jest to pomoc bezpłatna. Usługi opiekuńcze są uzależnione od dochodu. Usługi, 

które realizujemy przy udziale Spółdzielni Socjalnej z Czerska, czyli zatrudnianie opiekunek, 

które jeżdżą do osób, które wymagają usług opiekuńczych. Jednak to się wiąże  

z odpłatnością. Jest ustalony koszt za jedną godzinę, jeżeli osoba przekracza kryterium 

dochodowe, które mamy ustalone w tabeli zgodnie z uchwałą. Są możliwości zwolnienia  

z odpłatności, jeżeli występują zasadne okoliczności, ale jest to ustalane indywidualnie.  

Radny Pan Jarosław Erbetowski – ile jest to godzin w miesiącu? 

Beata Kołak Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – według potrzeb. Zależy od 

potrzeb człowieka i naszych możliwości. Czasami łączymy te funkcje: usługi, asystenta  

i opiekę wytchnieniową, w zależności kto, jaką ma sytuację. Projekt przewidziany jest na  

3 lata. Zaskoczyło nas jak niewiele można zaplanować na 3 lata za 3 miliony.  

Ad 6.Opracowanie sprawozdania z pracy komisji za 2024 rok. 

Przewodnicząca Radna Pani Ludwika Pokojska  - odczytam sprawozdanie: Komisja Realizacji 

Polityki Senioralnej, Rodziny i Samorządów Wiejskich w 2024 roku spotkała się na  

4 posiedzeniach. Oprócz tego członkowie ww. Komisji 5 krotnie uczestniczyli w łączonych 

posiedzeniach stałych komisji rady, mających na celu analizę materiałów sesyjnych  

i projektów uchwał na sesje. 

II KWARTAŁ (IV-VI) 

Posiedzeniu w dn. 21 maja 2024 r.: 

Ustalenie planu pracy Komisji od II kwartału do końca 2024 r. 
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III KWARTAŁ (VII-IX) 

Posiedzenie w dn. 7 sierpnia 2024 r.: 

Biesiada dla seniorów w Klawkowie. 

Podczas biesiady odbył się turniej gry w boule o puchar Przewodniczącego Rady Gminy  

w Chojnicach Pana Józefa Kołaka. 

Posiedzenie w dn. 17 września 2024 r.: 

Zapoznanie się z ofertą GOK-u w Chojnicach. 

Ofertę szczegółowo omówiła Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Pani Justyna Rząska. 

Podczas posiedzenia omawiano także temat utworzenia Rady Seniorów. 

IV KWARTAŁ (X-XII) 

Posiedzenie w dn. 5 grudnia 2024 r.: 

1. Spotkanie z Radcą Prawnym. 

2. Spotkanie z Dyrektorem GOPS w Chojnicach. 

3. Opracowanie sprawozdania z pracy komisji za 2024 rok. 

4. Sporządzenie planu pracy komisji na 2025 rok. 

Czy są jakieś pytania, uwagi? Skoro nie to przechodzimy do głosowania w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z  pracy Komisji Realizacji Polityki Senioralnej, Rodziny i Samorządów 

Wiejskich. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Realizacji Polityki Senioralnej, Rodziny  

i Samorządów Wiejskich za 2024 rok  

zostało przyjęte 4 glosami „za” 

Ad. 7. Przyjęcie planu pracy komisji na 2025 rok. 

Przewodnicząca Radna Pani Ludwika Pokojska  - odczytam przygotowany plan pracy: 

Komisji Realizacji Polityki Senioralnej, Rodziny i Samorządów Wiejskich na 2025 rok 
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I KWARTAŁ (I-III) 

1) Przyjęcie sprawozdania z działalności komisji za 2024 rok. 

2) Udział w konferencji podsumowującej problemy, oczekiwania i potrzeby seniorów z Gminy 

Chojnice. 

3) Zapoznanie się z programami polityki zdrowotnej realizowanymi przez Samodzielną 

Publiczną Przychodnię Wiejską Gminy Chojnice. 

4) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2024. 

II KWARTAŁ (IV-VI) 

1) Zapoznanie się z ofertą Gminnego Ośrodka Kultury w Chojnicach skierowaną dla seniorów 

i rodzin. 

2) Spotkanie z Powiatową Radą Seniorów. 

III KWARTAŁ (VII-IX) 

1) Zapoznanie się z informacją na temat bieżącej działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Chojnicach w tym z działaniami na rzecz osób starszych. 

2) Opracowanie wniosków komisji do projektu budżetu Gminy Chojnice na 2026 rok. 

IV KWARTAŁ (X-XII) 

1) Omówienie działalności Chojnickiej Gminnej Rady Seniorów i polityki senioralnej w Gminie 

Chojnice. 

2) Opracowanie planu pracy komisji na 2026 rok. 

3) Omówienie projektu budżetu Gminy Chojnice na 2026 rok. 

Sprawy bieżące: 

1) omawianie materiałów sesyjnych, 

2) sprawy z zakresu opieki zdrowotnej oraz problemów społecznych w Gminie Chojnice 
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3) współpraca z powiatową i gminną radą seniorów. 

Czy są jakieś pytania, uwagi? Skoro nie to przechodzimy do głosowania w sprawie przyjęcia 

planu pracy Komisji Realizacji Polityki Senioralnej, Rodziny i Samorządów Wiejskich. 

Plan pracy Komisji Realizacji Polityki Senioralnej, Rodziny  

i Samorządów Wiejskich na 2025 rok  

został przyjęty 4 glosami „za” 

Ad. 7. Sprawy bieżące. 

Przewodnicząca Radna Pani Ludwika Pokojska  - czy ktoś z Państwa chciałby poruszyć jakąś 

sprawę bieżącą? Skoro nie, to przechodzimy do ostatniego punktu posiedzenia. 

Ad 8. Zakończenie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Ludwika Pokojska podziękowała zebranym za udział  

w posiedzeniu, a następnie zamknęła obrady posiedzenia Komisji Realizacji Polityki 

Senioralnej, Rodziny i Samorządów Wiejskich. 

 

                   Protokołowała                            Przewodnicząca Komisji  

                Agnieszka Klunder                                                                      Ludwika Pokojska 

 


